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Protokół Nr 43 

z obrad czterdziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 25.04 2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 15:50. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

Radna nieobecna usprawiedliwiona: Marta Bączkowska. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk   

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Głowna Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Ewelina Gracz 

6. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Sępólnie Krajeńskim - Artur Żychski 

7. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

9. Inspektor ds. Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku- Barbara Szmidt 

10. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

11. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

12. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

13. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Paweł Szydeł  

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja o stanie bezrobocia na terenie gminy Więcbork za rok 2017. 
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9. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2017 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2018. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Więcbork na stałe obwody głosowania. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Więcborku i nadania 

statutu. 

13. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa 

własności – Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku zabudowanej budynkiem garażowym. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

  

Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

 Ad.4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XLII 

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych -  0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

29.03.2018r. – udział w „Świątecznym Śniadaniu Wielkanocnym” zorganizowanym przez 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku. 

8.04.2018r. – udział w uroczystej mszy św. w Sypniewie z okazji przyjęcia sakry Biskupiej 

przez byłego mieszkańca wsi ks. Waldemara Sommertag. 

10.04.2018r. – udział w otwarciu wystawy fotograficznej p. Zenona Guse pt. „Krajobraz  

i Ptaki w Obiektywie”. 

13.04.2018r. – udział w Konferencji „Rozwój Współpracy Samorządów Gminnych  

z Podmiotami Ekonomii Społecznej” zorganizowanej przez Stowarzyszenie Aktywni 

Społecznie. 
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15.04.2018r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Przewodniczącą Komisji Oświaty 

Kultury i Sportu RM w Więcborku, a dotyczącym zasad odpłatności i wynajmu sali  

w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

24.04.2018r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej i połączonych Komisjach RM: 

Budżetu i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

28.03.2018r. - udział w zebraniu sołeckim sołectwa Nowy Dwór (miejsce: świetlica wiejska 

Nowy Dwór). 

29.03.2018r. - podpisanie aktu notarialnego dot. sprzedaży nieruchomości niezabudowanych 

należących do Gminy Więcbork (miejsce: Kancelaria Notarialna w Sępólnie Krajeńskim). W 

tym dniu Burmistrz Więcborka przeprowadził również mediacje dot. spraw melioracyjnych 

na gruntach rolników Gminy Więcbork. Pierwsze spotkanie (miejsce: gabinet Burmistrza) 

oraz podpisał porozumienie z Nadleśnictwem Runowo w sprawie bieżącego utrzymania dróg 

gminnych, którymi jest prowadzony wzmożony wywóz drewna. 

30.03.2018r.-  URLOP WYPOCZYNKOWY 

5.04.2018r.- spotkanie z dyr. Przedszkola Gminnego Niezapominajka Panią Anną Pankanin 

oraz dyr. BOOS-u Panią Danutą Zawidzką. Sprawa: zorganizowanie instytucjonalnej opieki 

nad dziećmi do lat trzech (miejsce: gabinet Burmistrza), a także udział w zebraniu sołeckim  

sołectwa Jeleń (miejsce: świetlica wiejska Jeleń). 

6.04.2018r. - spotkanie z inwestorem zainteresowanym budową budynków wielolokalowych 

na terenie Więcborka (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz udział w konferencji „Światowy 

Dzień Zdrowia. Aktualne problemy zdrowia publicznego” zorganizowanej przez 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim (miejsce: Centrum Aktywności 

– Sępólno Krajeńskie), spotkanie z rodzicami Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu (miejsce: 

gabinet Burmistrza) i Walnym Zebraniu MGLKS „Grom” Więcbork (miejsce: pomieszczenia 

na stadionie miejskim w Więcborku). 

8.04.2018r.- udział we Mszy Świętej oraz uroczystościach związanych  z sakrą biskupią  

i nominacją na nuncjusza apostolskiego w Nikaragui, arcybiskupa Waldemara Sommertag 

(miejsce: Kościół Parafialny w Sypniewie oraz Pałac w Sypniewie). 

9.04.2018r.- przeprowadzenie mediacji dot. spraw melioracyjnych na gruntach rolników 

Gminy Więcbork. Drugie spotkanie (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz spotkanie dotyczące 

realizacji strategii LGD „Nasza Krajna” i realizacji zakładanych wskaźników (miejsce: Urząd 

Marszałkowski w Toruniu). 

10.04.2018r. - spotkanie z nauczycielami oraz pracownikami administracji i obsługi 

Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” w Więcborku (miejsce: Przedszkole Gminne  
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w Więcborku) oraz udział w otwarciu wystawy fotograficznej byłego mieszkańca Gminy 

Więcbork, Pana Zenona Gusse „Krajobraz i Ptaki” (miejsce: MGBP w Więcborku). 

11.04.2018r. - udział, w jury Gminnego Konkursu Recytatorskiego  

w Zakrzewku (miejsce: SP w Zakrzewku) oraz w zebraniu sołeckim sołectwa Runowo 

Krajeńskie (miejsce: świetlica wiejska Runowo Krajeńskie). 

12.04.2018r. - spotkanie z przedstawicielami Kół Łowieckich oraz Nadleśnictw Lutówko  

i Runowo w związku z wejściem w życie ustawy „Prawo Łowieckie” (miejsce: Sala 

Krajeńska MGOK w Więcborku) i spotkanie z Z-cą Nadleśniczego Runowa Panem Marcinem 

Leszczyńskim w sprawie bieżącego utrzymania dróg oraz podpisanego w marcu 

porozumienia (miejsce: gabinet Burmistrza) 

13.04.2018r.- udział w konferencji „Rozwój współpracy samorządu gminnego z podmiotami 

ekonomii społecznej” w ramach realizowanego projektu „Program Aktywności Lokalnej na 

terenie Gminy Więcbork” dofinansowanego z Funduszy Europejskich wdrażanego przez 

Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Kobiet „GINEKA” w partnerstwie z Gminą Więcbork – 

MGOPS w Więcborku (miejsce: Pałac w Runowie Krajeńskim). 

14.04.2018r. - zakończenie sezonu morsowego nad Jeziorem Zabartowskim. Uczestniczyło 

w nim kilka klubów morsa spoza Gminy Więcbork oraz Burmistrzowie Mroczy Pan Leszek 

Klesiński oraz Nakła nad Notecią Pan Sławomir Napierała (miejsce: Jezioro Zabartowskie) 

16.04.2018r. - rozpoczęcie akcji profilaktycznej na terenie Gminy Więcbork pn. „Jedna 

decyzja jedno życie” organizowanej przez KPP w Sępólnie Krajeńskim skierowanej do 

młodzieży szkół średnich na terenie naszej Gminy (miejsce: LO w Więcborku) 

17.04.2018r.- spotkanie z Prezesem Zarządu Gminnej Spółki Wodnej Panem Piotrem Plutką 

oraz Kierownikiem Spółki Panem Adamem Zawieją dot. możliwości udzielenia przez Gminę 

Więcbork dotacji na wkład własny na zakup koparki, ciągnika oraz przyczepki. W spotkaniu 

uczestniczyła również Skarbnik Gminy Pani Alina Kruk (miejsce: gabinet Burmistrza) 

18.04.2018r. - udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. W Konwencie uczestniczył   

również Poseł na Sejm RP Pan Łukasz Schreiber. Poruszone tematy to m.in. subwencja 

oświatowa a podwyżki dla nauczycieli, nowe prawo łowieckie oraz środki rządowe na drogi 

gminne i powiatowe (miejsce: gabinet Starosty Sępoleńskiego). 

19.04.2018r. - podsumowanie XXI Konkursu Piosenki Angielskiej zorganizowanego przez 

LO w Więcborku wraz z MGOK w Więcborku (miejsce: sala kinowa MGOK w Więcborku). 

20.04.2018r. - udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej (miejsce: biuro 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku) oraz spotkanie z dyr. BOOS-u Panią Danutą 

Zawidzką w sprawie Klubu Dziecięcego (miejsce: gabinet Burmistrza) i spotkanie  

z nauczycielami Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu (miejsce: gabinet Burmistrza). 

23.04.2018r. - UROLOP WYPOCZYNKOWY 
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24.04.2018r. - spotkanie z dziećmi klas pierwszych Szkoły Podstawowej nr 1 i nr 2  

w Więcborku w ramach projektu „Moja Mała Ojczyzna” (miejsce: Plac Jana Pawła II  

w Więcborku). W tym dniu Burmistrz Więcborka odbył również spotkanie z Dyrektorem 

Enea Oświetlenie Panem Dariuszem Boczkowskim w sprawie realizacji inwestycji dot. 

oświetlenia na terenie Gminy Więcbork oraz podpisana została umowa na włączenie nowych 

obwodów oświetleniowych pod centralne sterowanie radiowe (miejsce: gabinet Burmistrza), 

spotkanie z Panem Adamem Sawickim w sprawie zamiany gruntów z Gminą Więcbork 

miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka), wziął też udział w posiedzeniu połączonych Komisji 

Budżetu oraz Oświaty RM w Więcborku (Sala Krajeńska MGOK w Więcborku). 

 

Dodatkowe informacje Burmistrza Więcborka:  

 Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Sępólnie Krajeńskim przeprowadził dnia 

12 kwietnia kontrolę inwestycji wykonanej przy ul. Wojska Polskiego /chodnik/ – nie 

wniesiono żadnych zastrzeżeń dot. wykonanej inwestycji, stan techniczny nawierzchni – 

akceptowalny, estetyka obiektu – zadowalająca, użytkowanie zgodne z przeznaczeniem. 

W ramach bieżącego utrzymania wykonać reprofilację pobocza ziemnego na odcinku 

pomiędzy ul. Kazimierza II Sprawiedliwego a ul. Szlaku Bursztynowego. 

 ZDW podjął decyzję o remoncie ul. Mickiewicza w Więcborku. Te prace wykonane będą 

w drugiej połowie roku. Obecnie kończy się przygotowanie dokumentacji projektowej. 

Gmina Więcbork ze swej strony zapewni ułożenie obrzeży. Również po zimowej przerwie 

ruszyły poważne roboty budowlane na rondzie w Więcborku, które powstaje na 

połączeniu dwóch dróg wojewódzkich w kierunku Nakła, Wyrzyska i Sępólna 

Krajeńskiego. Zakończenie wszystkich prac oraz odbiór inwestycji planowane jest do 

końca maja. 

 Dnia 18.04.2018 roku nastąpiło otwarcie ofert przetargowych na zadanie: „Wykonanie 

dokumentacji projektowej budowy stacji gazowej w/c oraz stacji regazyfikacji LNG  

w msc. Więcbork” – wpłynęły 2 oferty. Najniższa poniżej zabezpieczonych środków 

przez PSG. Drugie zadanie: „Wykonanie dokumentacji projektowej budowy sieci gazowej 

ś/c w msc. Więcbork” – wpłynęły 4 oferty, trzy poniżej wartości zabezpieczonej przez 

PSG. Jest to dobra informacja dla naszych mieszkańców, świadcząca o tym, że PSG 

podejmuje i realizuje działania zmierzające do gazyfikacji Więcborka. 

 Gmina Więcbork złożyła wniosek na kanalizację Runowa oraz Więcborka (ul. 28 

Stycznia (Rodziny Ulmów) oraz część ul. Wyzwolenia)  do Urzędu Marszałkowskiego w 

ramach RPO działanie 4.3 Rozwój Infrastruktury wodno- ściekowej oś priorytetowa 4 

Region Przyjazny Środowisku.  

 Otwarcie ofert na „Budowę infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie”. 

Trwa badanie i ocena ofert. Wpłynęły  trzy oferty. Na zadanie w budżecie zabezpieczone 

środki to 125 234,26zł, najniższa oferta opiewa na kwotę 119 715,90zł. 

 Przeprowadzona została rozmowa z dyr. Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim 

Panem Edwinem Eckertem. Drogi powiatowe Pęperzyn – Śmiłowo oraz Zabartowo – 

Pęperzyn – Sitno na te drogi ekipa remontowa wejdzie w pierwszym tygodniu maja. 

Inwestycje chodnikowe Zakrzewek i Borzyszkowo – połowa maja przetarg, połowa 

czerwca rozpoczęcie inwestycji. 

 Obecnie przebiegają prace związane z remontem ul. Łąkowej w Wituni przy użyciu 

destruktu pozyskanego z GDDKiA w ilości 500 ton 
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 Gmina Więcbork złożyła wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi przy ul. Wojska 

Polskiego jednakże prawdopodobieństwo otrzymania środków jest małe ze względu na 

„Kryteria oceny wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego Programu na Rzecz 

Rozwoju oraz Konkurencyjności poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury Drogowej”. 

 

Ogłoszone przetargi: 

 

 dostawę i rozładunek gruzu budowlanego na utwardzenie dróg gminnych, 5000ton, termin 

składania ofert to 30.04.2018 roku 

 budowę infrastruktury rekreacyjno – turystycznej na terenie gminy Więcbork (Witunia, 

Runowo Krajeńskie, plaża miejska w Więcborku oraz teren przy jeziorze Głęboczek Duży 

w miejscowości Czarmuń), termin składania ofert 8.05.2018 roku 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak wyraził zaniepokojenie faktem, że perspektywy niewykorzystania 

środków unijnych, które są teoretycznie do „wzięcia”, a praktycznie niemożliwe do 

zrealizowania. Zirytowany był bezradnością samorządu wobec takich mechanizmów działania 

Urzędu Marszałkowskiego. Jego zdaniem trzeba by było zmobilizować i zaktywizować 

reprezentujących nas posłów. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że posłowie są pomocni ale w tej konkretnej sprawie 

mówimy o JST, jaką jest Urząd Marszałkowski. W momencie tworzenia Strategii Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego, kiedy niejednokrotnie trzeba było tworzyć 

dokumenty planistyczne, projektowe, na które również trzeba było zaangażować 

pracowników, czy inne instytucje i wydatkować z tego tytułu konkretne środki finansowe, 

zgłaszał obawy, że może nastąpić moment, kiedy uruchomione zostaną nagle bardzo duże 

środki, a samorządy nie będzie stać na wkład własny żeby po te środki sięgnąć, bądź sytuacja 

gdy w natłoku inwestycji po pierwsze: znacząco wzrosną ceny usług, po drugie : będzie 

problem z wykonawcami. Nie ma żadnej satysfakcji z tego, że taki scenariusz przewidywał 

dużo wcześniej ale wielokrotnie o tym mówił i zgłaszał takie obawy. Niestety przewidywania 

okazały się prorocze i jest tak, że tuż pod ogłoszeniem o konkursie przedstawiony jest wykaz 

konkursów, które zostaną jeszcze ogłoszone. Natomiast prawda jest taka, że samorządy nie są 

w stanie tych środków „przerobić” . 

 

Radny Andrzej Wenda odnosząc się do wspomnianego przez Burmistrza Więcborka 

spotkania z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie dróg, zgłosił potrzebę 

interwencji również na drodze relacji Sypniewo-Borzyszkowo. Nawierzchnia tej drogi jest  

w opłakanym stanie i choć wcześniej próbowano polepszyć jej stan utwardzając nawierzchnię 

gruzem, jest ona nadal w kiepskim stanie technicznym. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że przekaże tą informację Dyrektorowi ZDP.  

 

Radny Ryszard Kałaczyński nawiązał do informacji o planowanym remoncie drogi 

wojewódzkiej biegnącej przez centrum Więcborka. Ponieważ przy tej okazji wymianie 

podlegać będą krawężniki chodników przy tej drodze, radny sugerował, aby stare krawężniki 

wymienione zostały na granitowe. Zdaniem radnego chodzi o główną ulicę miasta, więc 

powinna być ona budowana z takiego materiału, jak ronda. Chodzi tu o estetykę i trwałość 

materiału. 
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Burmistrz Więcborka powiedział, że cieszy decyzja Dyrektora ZDW, a Gminie zależy żeby 

Więcbork, który jest piękny był jeszcze piękniejszy. Będzie rozmawiał o podniesionej przez 

radnego kwestii z Dyrektorem ZDW ale jego zdaniem prawdopodobieństwo, że zamiast 

krawężników betonowych położone zostaną granitowe jest bliskie zeru.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał o spotkanie w sprawach melioracyjnych, a konkretnie 

kwestie dotyczące planowanych w tym zakresie zadań. W informacji mowa była o wykonaniu 

dokumentacji w związku z czym chciałby wiedzieć, na jakie przedsięwzięcia. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że dokumentacja, która ma zostać sporządzona dotyczy 

określenia gdzie i jakie urządzenia melioracyjne powinny być wybudowane, a chodzi  

o urządzenia na prywatnych gruntach rolników. W zakres dokumentacji wchodzi też grunt 

należący do Lasów Państwowych . Wszystkie grunty leżą na terenie Sypniewa. Dokumentacja 

będzie przygotowana i sfinansowana przez  osobę, która zainicjowała te mediacje, pozostali 

zadeklarowali swój udział w postaci wykonania całej inwestycji. Inwestycja docelowo ma być 

wykonana przez Gminną Spółkę Wodną. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, jaka ma być dotacja dla GSW i na jaki czas zostać udzielona. 

Rozumie, że chodzi tu o zakup sprzętu. 

 

Burmistrz Więcborka odparł, że jest to temat, który został poruszony na Walnym Zebraniu 

Członków Spółki Wodnej. Gminna Spółka Wodna zwróciła się do Gminy o wsparcie 

finansowe dotacją w wysokości 50.000,00 zł . W jego mniemaniu, tym sposobem Gmina 

może pomóc poprzez GSW mieszkańcom gminy – rolnikom dlatego też jest przychylny temu 

wnioskowi. Ustalono jednak, że wpierw należy ustalić regulamin udzielania dotacji i do 

tematu powróci się w miesiącu maju. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Stanisław Posieczek mówił o potrzebie załatania dziury na ulicy Strażackiej  

w Sypniewie. 

 Podobna sytuacja z ubytkiem nawierzchni ma miejsce w chodniku na skrzyżowaniu 

ulic Strażackiej i Hallera w Sypniewie. 

 Radny wskazał też na o uszkodzonej nawierzchni drogi relacji Dorotowo-Stebionek 

na odcinku 1km, leżącej w granicach gminy Więcbork i powiatu sępoleńskiego. Prosił  

o wyrównanie drogi. 

 Zwrócił się też z interpelacją w sprawie opodatkowania gruntów na których znajdują 

się parki przy zespołach parkowo-pałacowych. Pytał, czy podlegają one 

opodatkowaniu, czy też nie.  

 Wnioskował o dalsze dowożenie beczkowozem wody do Sypniewa, gdyż jakość 

wody nie jest jeszcze zbyt dobra.  

 Pytał, na jakim etapie jest zamiana działek pomiędzy Gminą. a mieszkańcem 

Sypniewa /dot. budowy wieży telefonii komórkowej/. 

2. Radny Ryszard Kałaczyński chciał wiedzieć, czy Gmina ma wyznaczony teren pod 

ewentualną budowę obwodnicy. Tematem mocno zainteresowani są mieszkańcy, którzy 

posiadają nieruchomości w pobliżu prawdopodobnej lokalizacji inwestycji /Witunia za 

torami i Dalkowo za torami/. 
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3. Radny Andrzej Wenda pytał, czy w związku z Zarządzeniem Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego, dotyczącym nadania nazwy ulicy w Sypniewie, Rada Miejska w Więcborku 

musi podejmować również stosowną uchwałę. 

4. Sołtys sołectwa Sypniewo mówiła, że w przypadku wspomnianego przez radnego 

Posieczek ubytku w chodniku, sołectwo samo we własnym zakresie usunie usterkę. Jeżeli 

natomiast chodzi o dowóz wody, to rzeczywiście jeszcze jest on konieczny. Wielu 

mieszkańców zaopatruje się w wodę butelkowaną, a tej zaczyna w miejscowych sklepach 

brakować. Stąd też prośba, by zorganizować dowozy beczkowozem. 

 

Ad. 8  Informację o stanie bezrobocia na terenie gminy Więcbork za rok 2017 przedstawił 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Sępólnie Krajeńskim p. Artur Żychski. 

 

Informacja stanowi Załącznik nr 1 do mniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję.  

Radny Jan Antczak mówił o konieczności umożliwienia młodym matkom powrotu na rynek 

pracy, a także o zwiększeniu wysokości zarobków. 

Dyrektor PUP odpowiadając na powyższe wskazał, że wypowiedź radnego traktuje, jako 

pewną sugestię i zgadza się z przedmówcą, co do słuszności spostrzeżeń. Jednakże nie ma  

mocy sprawczej, by ten postulat spełnić. Jeżeli chodzi o zatrudnianie w formie robót 

publicznych w instytucjach publicznych wysokość refundacji wynagrodzenia przez PUP jest 

ograniczona np. jeżeli pracodawca chciałby dać pracownikowi 4.000,00 zł uposażenia PUP 

może dołożyć tylko maksymalnie do 2.000,00 zł. Natomiast w przypadku wysokości 

najniższego wynagrodzenia, czy płacy w ogóle pracodawcy sami doszli do wniosku, że 

pracownik musi być odpowiednio wynagradzany, gdyż ci niezadowoleni poszukają sobie 

lepiej płatnego zatrudnienia. PUP stara się organizować, jak najmniej staży dla bezrobotnych, 

ponieważ w tej opcji wynagrodzenie wynosi 1.000,00 zł . 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy Dyrektorowi znana jest ilość obcokrajowców, która 

podjęła prace na terenie powiatu sępoleńskiego i ewentualnie na jakich warunkach to 

zatrudnienie zostało zawarte. Pytał również, czy osoby bezrobotne figurujące w wykazie PUP 

mają możliwość podnoszenia, czy zmiany kwalifikacji poprzez udział w różnego rodzaju 

kursach, czy szkoleniach. 

Dyrektor PUP stwierdził, że Urząd Pracy nie ma informacji co do zatrudnienia 

obcokrajowców. Być może, kiedy niebawem dojdzie do zatrudnienia i zgłaszania tych osób 

dla których dziś pracodawca zgłasza oświadczenie o zamiarze powierzenia pracy PUP będzie 

dysponował takimi danymi i pojawi się w informacjach dodatkowa tabela z takim 

wskaźnikiem.  W ubiegłym roku zarejestrowano 1860 oświadczeń o zamiarze powierzenia 

pracy cudzoziemcom, w tym roku jest ich 350. Urząd Pracy również oferuje możliwość 

podnoszenia, lub zmiany kwalifikacji np. poprzez organizowane staże. W ramach stażu 

pracownik poznaje zakład pracy poszczególne stanowiska, a jeżeli pracodawca chce zatrudnić 

daną osobę ma możliwość w ramach funduszu szkoleń PUP, przeszkolić ją w danym zakresie. 

Radny Wenda zapytał także o fundusz dostępne w ramach PUP dotyczące rozpoczęcia 

prowadzenia działalności gospodarczej  przez osobę bezrobotna. Radny chciał wiedzieć, czy 

osoba, która podjęła takie środki po okresie wymagalnym utrzymuje działalność, czy też 

wraca do wykazu osób bezrobotnych. 
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Dyrektor PUP podał, że takie analizy i badania są prowadzone. Zasadniczo 100% firm musi 

utrzymać działalność przez 12 miesięcy w innym przypadku osoba, która otrzymała środki 

będzie musiała je zwrócić. Są osoby które prowadzą działalność przez te 12 miesięcy  

i ją zamykają, ale jest też pewna grupa osób, które utrzymały działalność od momentu kiedy 

pojawiła się ta forma dofinansowania do dnia dzisiejszego, i takie które np. zmieniły branżę. 

Generalnie w rozliczeniu ogólnym, wskaźniki wykazują, że jest to bardzo efektywna forma 

wsparcia. 

Radny Antczak złożył podziękowania za pracowników w ramach prac społecznie 

użytecznych, którzy trafiają między innymi do sołectw i wykonują na ich rzecz różnego 

rodzaju prace  porządkowe. Ubolewał jedynie nad faktem, że w okresie zimowym, czyli  

z końcem roku, nie ma możliwości pozyskania pracownika w tej formie zatrudnienia z uwagi 

na brak środków w PUP. Prosił aby w tej sprawie poczyniono jakieś skuteczne działania. 

Sołtys sołectwa Sypniewo pytała, czy Urząd Pracy ma wpływ na zatrudnianie pracowników 

do placówek oświatowych typu szkoły, przedszkola, czy też dana osoba/pracownik 

wskazywana jest przez dyrektora/kierownika placówki z pominięciem wykształcenia.  

Przewodnicząca RM pytała z kolei o to, jak dalece personalnie, o to kto jest zatrudniany, 

decyduje pracodawca, a jaki wpływa ma na to PUP.  Pytanie zadane zostało w odniesieniu do 

zatrudnienia np. w Urzędzie Miejskim. Sołtys wskazała na poziom wykształcenia, ona 

natomiast pytała w kontekście poziomu wykluczenia zawodowego. Czy PUP decyduje, że ma 

być to np. pięć osób z konkretnej grupy wykluczenia? Radnej chodziło również  

o powtarzalność zatrudniania tych osób tj. czy co roku jest zatrudniana ta sama grupa osób do 

tych samych potrzeb? 

Dyrektor PUP wyjaśnił, że ostatecznie o zatrudnieniu zawsze decyduje pracodawca. PUP 

może zaproponować nową osobę, czy grupę osób ale jeżeli one nie odpowiadają pracodawcy 

nie musi ich zatrudnić, nie ma takiego obowiązku. Dzieje się tak zarówno przy robotach 

publicznych, jaki i przy stażu. Najczęściej jednak, w tym zakresie, pośrednik pracy  

i pracodawca dochodzą do porozumienia. Jeżeli PUP dysponuje środkami i nie musi 

sprawdzać z jakiej grupy osób jest typ wykluczony, pozostaje kwestia wyboru osoby, jeżeli 

jednak tych środków brakuje trzeba zweryfikować, czy dana osoba spełnia któreś z kryteriów 

Programów o których mowa była w prezentacji. 

Sołtys sołectwa Sypniewo stwierdziła, ze chodzi jej głownie o zatrudnianie osób  

w przedszkolu. W Urzędzie pracy jest zarejestrowanych mnóstwo osób młodych  

z odpowiednim wykształceniem, które mogłyby pracować z małymi dziećmi, natomiast 

zatrudniane są często osoby, których przyjęcie budzi wątpliwości. 

Dyrektor PUP mówił, że na zgłoszone przez pracodawcę zapotrzebowanie Urząd organizuje 

giełdę pracy - nabór osób wg kryteriów w tym kryterium określonych kwalifikacji i zaprasza 

na giełdę osoby bezrobotne. To co na giełdzie się stanie trudno przewidzieć, gdyż zdarza się 

też tak, ze osoby które mają stosowne kwalifikacje nie chcą podjąć zatrudnienia z różnych 

względów. Jeżeli jednak pracodawca ma upatrzona osobę, która spełnia wymagania, to na 

własne ryzyko ją zatrudnia. Co zaś do ilości umów i ich powtarzalności, to te kwestie reguluje 

już Kodeks pracy /czwarta umowa musi być zawarta na czas nieokreślony/. Umowy zawarte 

na roboty publiczne nie liczą się do tych czterech umów ale już efektywność i zatrudnienie 

miesiąca po zakończeniu, uznawana jest już jako pierwsza umowa.  
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Radna Beata Lida pytała, jaki procent ludzi młodych w wieku 18-24 lata jest w grupie 

bezrobotnych w bieżącym roku. Podziękowała również Dyrektorowi PUP i jego 

współpracownikom, a w szczególności p. Annie Lemańczyk za współpracę i aktywizację 

pracodawców odnośnie zatrudniania. Sama, jako Dyrektor Placówki Opiekuńczo –

Wychowawczej ma bardzo pozytywne doświadczenia we współpracy z PUP i za to 

serdecznie dziękuje. 

Dyrektor PUP  odpowiedział, że w roku 2017, w grupie 18-24 lata zarejestrowanych jest 326 

osób w grupie nieco starszej do 35 lat 623 osoby co w sumie daje liczbę ok. 1000 osób.  

W roku 2018 liczba ta jest podobna.  

Czy jest zauważalny wzrost liczby rejestrujących się ludzi młodych po maturach? Czy ci 

młodzi ludzie rejestrują się w PUP, czy podejmują pracę? – pytała radna Lida. 

Dyrektor PUP podał, że w roku 2017 rejestrowało się w tym czasie bardzo mało osób.  

W latach wcześniejszych po ukończeniu szkoły, jeszcze przed maturami, rejestrowało się 

znacznie więcej osób.  

Przewodnicząca RM zastanawiała się, czy PUP w jakiś sposób analizuje tą grupę osób 

bezrobotnych. Według niej jest to dana najbardziej zatrważająca, gdyż jest to grupa młodych 

osób w wieku produktywnym, najbardziej kreatywnym 25-45 lat i największa grupa osób 

zarejestrowanych. Pytanie z czego to wynika? Czy jest to grupa stawiająca tak wysokie 

wymagania, że nie potrafią się odnaleźć na rynku pracy? 

Dyrektor PUP powiedział, ze analizy prowadzone są co do stwierdzeń, że tak jest i trudno 

powiedzieć dlaczego tak jest. W ostatnich latach pieniądze na aktywizację przekazywane były 

na rzecz właśnie tej grupy osób, więc można zadać pytanie, co by było gdyby tych środków 

nie  PUP nie wydał. Dane przygotowywane są przede wszystkim do projektów w celu oceny, 

która grupa oczekuje największej pomocy i wsparcia ze strony Funduszu Pracy. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że patrząc na poszczególne grupy wiekowe można 

wnioskować, że największe wsparcie jest dla osób do 30 roku życia, a coraz mniejsze dla 

osób powyżej 50 roku życia.   

Dyrektor PUP odpowiedział, że w poprzednich latach priorytetem było przede wszystkim 

wsparcie i aktywizacja osób młodych. W roku bieżącym nadal tak jest ale  dla osób powyżej 

45 roku życia pokazały się również środki w rezerwach. Jeżeli chodzi o środki unijne to są 

dwie kategorie dla osób młodych do 30 roku życia i dla osób powyżej 45 roku życia, czy 

nawet 30+. W tej chwili praktycznie zostało to zrównoważone, wiec nie ma żadnej 

dyskryminacji, czy grupy, która z tych środków nie mogła skorzystać. Natomiast są chwilowe 

przestoje w przypadku środków krajowych.  

Specyficzną grupą osób są osoby, które nie mają stażu pracy, a są w wieku 

przedemerytalnym, emerytalnym. Czy dla tych osób jest również jakiś celowy Program – 

Przewodnicząca RM. 

Nie, te osoby wchodzą niejako w grupę 50+, czy 45+. Tych osób zostało dość sporo zostało 

zaktywizowanych w ubiegłym roku w samorządach tj. przeważnie w tych jednostkach, gdzie 

można zorganizować roboty publiczne – odpowiedział  Dyrektor PUP 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono.  
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Ad.9 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty samorządowej 

w roku 2017 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych w roku 2018 

przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta 

Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Wenda nawiązując do dyskusji podjętej na połączonych Komisjach RM w dniu przed 

sesją wskazał, że dość dużym obciążeniem dla organu prowadzącego jest finansowanie 

urlopów dla poratowania zdrowia. Pytał, czy Dyrektor ma orientację ilu nauczycieli w roku 

szkolnym 2018/2019 skorzysta z tej formy skorzysta. Wskazał przy tym na szkołę w 

Sypniewie, która jak dotąd miała najniższe koszty utrzymania ale od ubiegłego roku 

diametralnie się to zmieniło. W wymienionej Placówce sytuacja zaczęła się w miarę układać 

ale radny chciałby wiedzieć, jak wygląda na dziś sytuacja z byłą Dyrektor Szkoły. 

Dyrektor BOOS przyznała, że urlopy dla poratowania zdrowia są bardzo istotną kwota 

obciążającą budżety szkół. W ubiegłym roku 2017 zamknęło się to kwotą niespełna 

200.000,00 zł. Tylko w Sypniewskiej Placówce były cztery takie urlopy, oczywiście  

w różnych okresach czasowych. Na obecną chwilę w roku 2018 są cztery przypadki takich 

urlopów w trakcie realizacji na terenie gminy Więcbork, czyli mniej niż w roku poprzednim. 

Niemniej jednak należy pamiętać, że ustawodawca z dniem 1 stycznia 2018r. zmieniły się 

przepisy Karty Nauczyciela w zakresie urlopów dla poratowania zdrowia i w tej chwili 

procedura dla zainteresowanych ta formą wsparcia dla nauczyciela jest nieco utrudniona. 

Począwszy z włączeniem w proces lekarza medycyny pracy i wszystkim z czym się to wiąże 

tj. złożeniem odpowiedniego wniosku, badaniami specjalistycznymi itd. To co jest istotne, to 

fakt, iż te urlopy które są w trakcie realizacji i kończą się z dniem 31 sierpnia 2018r. według 

ostatnich zmian ulegają wydłużeniu, gdyż pracodawca jest zobowiązany udzielić urlopu 

uzupełniającego. Oznacza to, że nauczyciel powracający z urlopu dla poratowania zdrowia 

obligatoryjnie musi dostać urlop wyrównujący – uzupełniający i na ten czas organ 

prowadzący musi zabezpieczyć środki finansowe na stosowne zastępstwa.  Jeżeli zaś chodzi  

o była Dyrektor Placówki w Sypniewie, aktualnie cały czas sprawa jest w toku i oczekuje się 

na rozstrzygnięcie w zakresie postępowania dyscyplinarnego, które w tej chwili toczy się na 

poziomie Ministerstwa Edukacji Narodowej. 

Przewodnicząca RM pytała jaki jest wymiar czasowy urlopu wypoczynkowego . 

O ile dobrze pamięta jest to sześć tygodni – Dyrektor BOOS. 

Burmistrz Więcborka podejmując wątek dotyczący sytuacji w SP w Sypniewie powiedział, 

iż odpowie tak jak zrobił to na zebraniu wiejskim sołectwa Sypniewo. Będąc niejednokrotnie  

tejże placówce, rozmawiając zarówno z uczniami, jaki rodzicami i widząc, jak Placówka 

funkcjonuje obecnie, można być spokojnym o jej pracę. Burmistrz apelował by zadbać  

o dobro tej Szkoły i uczniów. W Placówce dzieje się wiele dobrego, rodzice są zadowoleni, 

nauczyciele również ale kluczowym jest to, że dzieci mają poczucie bezpieczeństwa  

i integracji. Wszystko jest tam pod kontrola i zmierza we właściwym kierunku.  

Przewodnicząca RM  stwierdziła, że przy okazji dyskusji nad kosztami funkcjonowania 

oświaty, zastanawia ją to, czy Gmina ma jakiekolwiek ścieżki legislacyjne do 
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wyegzekwowania  niegospodarnie wydatkowanych pieniędzy w związku z przedłużająca się, 

nie ze swej winy, opieszałą procedurą wyjaśniającą instytucji, na których działania nie ma ona 

wpływu. W tej chwili etat w sypniewskiej placówce jest dublowany, w zależności od wyroku 

być może zajdzie konieczność wypłacenia kolejnych pieniędzy. Pytanie, kto tak na przede 

powinien ten ponosić koszt faktycznie ponieść. W tej chwili ponosi go Gmina w totalnie nie 

zasłużony sposób kolejny rok. Najpierw opieszale działało Kuratorium Oświaty w tej chwili  

kolejna instytucja. 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że abstrahując od kwestii kosztów urlopów i toczących się 

postępowań, należy się zastanowić nad zasadnością ponoszenia kosztów, które wymusiła 

wprowadzona reforma oświaty. Dotyczą one zmiany struktury szkół i kwestii doposażenia 

szkół podstawowych w zakresie klas siódmych tj. pracowni nauk przyrodniczych, na które 

samorządy nie miały zabezpieczonych środków. To w jakim wymiarze doposażone były 

placówki w roku 2017 i będą w 2018, stanowi wspólny wysiłek tylko Gminy Więcbork. Wie, 

że są samorządy, które wytaczają sprawy cywilne Ministerstwu po uprzednim wnioskowaniu 

o środki. Dotyczy to jednak głównie dużych miast. 

Przewodnicząca RM zasugerowała, by ten temat poruszony został przez Burmistrza na, 

którymś z konwentów burmistrzów, wójtów, prezydentów. Pytanie tylko, jaka jest wola 

większości samorządów. Ze strony Rady można zadeklarować przedłożenie uchwały 

intencyjnej, deklaracji w przedmiotowej kwestii, gdyż są to kolejne obciążenia finansowe, 

które przerzuca się na samorządy. 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że podobne kwestie podnoszone były zarówno na 

Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, jak i Konwentach Burmistrzów, Wójtów i Prezydentów. 

Tego typu działania podejmuje również Związek Miast Polskich. Działania te zmierzają do 

dookreślenia, co w ramach subwencji powinno być finansowanie i co subwencja powinna 

pokrywać. Subwencja naliczana jest na ucznia, a praktycznie koszty generuje oddział. 

Dlatego też ważnym byłoby przyjęcie pewnych standardów, dookreślenie ich przez 

Ministerstwo, które mówiłyby, że subwencja ma pokryć koszty funkcjonowania oddziału 

który np. w szkole wiejskiej powinien liczyć średnio tylu uczniów i w szkole miejskiej tylu 

uczniów. Nikt do tej pory nie podjął się, jego zdaniem, tej bardzo odważnej decyzji, która by 

te sprawy doprecyzowała, a samorządom umożliwiłaby też egzekwowanie pewnych rzeczy. 

Przykładem może być tu błędnie naliczona w roku bieżącym subwencja oświatowa dla 

Gminy Więcbork. Odpowiedź uzyskano ale mistrzostwem pozostaje rozgryzienie tych 

wszystkich wag, kryteriów i wskaźników, które są brane pod uwagę przy naliczaniu 

subwencji.  

Burmistrz dotknął istoty sprawy. Dopóki nie będzie standaryzacji, do której nikt  

w Ministerstwie się nie przymierza sytuacja się nie zmieni. Ostatnia próba była za rządów 

Minister Łybackiej, wówczas zaprezentowano projekt standaryzacji tj. Określenia liczebności 

oddziałów i ile powinny one liczyć, żeby zaczęły funkcjonować. Dla zobrazowania, cały cykl 

edukacyjny kl. I- VIII to koszt 1.000.000,00 zł. i dotyczy to tylko wynagrodzeń – mówiła 

Dyrektor BOOS. 

Radny Kałaczyński odniósł się do punktu 11 informacji przedłożonej przez Dyrektor BOOS 

i kwestii „pozostałych wydatków” dotyczących opłat za wywóz nieczystości, opłaty 

telefoniczne, za energię itp. Radny rozumie, że w wszystkie szkoły oszczędzają ale, czy te 

zaoszczędzone środki mogą one przeznaczyć na inny cel i kto te kwestie kontroluje.  

Generalnie interes to będzie miał dostawca żeby sprzedać jak najwięcej i za relatywnie 

najwyższą stawkę. Natomiast jeżeli chodzi o wydatki, to  jest to wypadkowa wielu kwestii; 
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wielkości szkoły, ilości uczniów itd. wiadomo, że więcej wywozu nieczystości będzie  

w przedszkolu, gdzie jest kuchnia i 200 maluchów, a mniej np. w SP w Zakrzewku. Większe 

rachunki za energię będą w SP Nr 2 w Więcborku i SP Nr1  niż w SP Jastrzębiec z przyczyn 

oczywistych: Boiska „ORLIK”, kubatura budynków, wielość stanowisk poboru itd. 

Analizując poszczególne placówki należałoby zacząć od specyfiki danej placówki – mówiła 

Dyrektor BOOS. 

Kto ma jednak interes w tym oszczędzaniu p. Dyrektor? – pytał radny Kalaczyński. 

Pani Dyrektor nie musi mieć interesu, a ma obowiązek gospodarnie dysponować budżetem. 

Dysponuje środkami sfery publicznej, budżetowej tj. w sferze, w której obowiązuje coś 

takiego, jak „dyscyplina finansów publicznych”, czyli celowo, adekwatnie do celu  

i oszczędnie – odparła dyrektor BOOS. 

Przewodnicząca RM przyjęła, że radnemu chodziło o to, czy dyrektor placówki 

zaoszczędzone środki może przeznaczyć na coś innego.  

Każdą zmianę w planie finansowym jednostki, dokonuje dyrektor wnioskując o zmianę  

w planie – Dyrektor BOOS.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.10 Projekt uchwały w sprawie w sprawie podziału Gminy Więcbork na stałe obwody 

głosowania przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

 

W związku z zapisami art. 13 ustawy z dnia 11 stycznia 2018r. o zmianie niektórych ustaw w 

celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych (Dz. U. z 2018r. poz. 130) Rada gminy dokona podziału 

gminy na stałe obwody głosowania oraz ustali ich numery, granice oraz siedziby 

obwodowych komisji wyborczych w terminie 1 miesiąca od dnia podziału gminy na okręgi 

wyborcze. Stały obwód głosowania powinien obejmować od 500 do 4000 mieszkańców. W 

przypadkach uzasadnionych miejscowymi warunkami obwód może obejmować mniejszą 

liczbę mieszkańców. Proponowana liczba stałych obwodów głosowania w Gminie Więcbork 

wynosi 12. 

Liczba mieszkańców na dzień 31.12.2017r. przedstawia się następująco: 

Obwód 

nr 1 (obejmujący okręg nr 1, 2) wynosi: 1.425 

Obwód 

nr 2 (obejmujący okręg nr 3, 7) wynosi: 1.427 

Obwód 

nr 3 (obejmujący okręg nr 4) wynosi: 923 

Obwód 

nr 4 (obejmujący okręg nr 5) wynosi: 956 

Obwód 

nr 5 (obejmujący okręg nr 6) wynosi: 928 

Obwód 

nr 6 (obejmujący okręg nr 8) wynosi: 997 

Obwód 

nr 7 (obejmujący okręg nr 9) wynosi: 873 

Obwód 

nr 8 (obejmujący okręg nr 10, 11) wynosi: 1.563 
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Obwód 

nr 9 (obejmujący okręg nr 12) wynosi: 921 

Obwód 

nr 10 (obejmujący okręg nr 13) wynosi: 843 

Obwód 

nr 11 (obejmujący okręg nr 14) wynosi: 1.097 

Obwód 

nr 12 (obejmujący okręg nr 15) wynosi: 1.168 

Obiekty przeznaczone na siedziby obwodowych komisji wyborczych (lokale wyborcze) 

stanowią własność Gminy Więcbork. Zasadnicza zmiana, jaka została wprowadzona do 

projektu w stosunku do uchwały obowiązującej dotychczas jest taka, że obwód wyborczy  

Nr 7 będzie mieścił się w świetlicy wiejskiej w Śmiłowie. Dotychczas miejscem pracy 

Komisji Obwodowej była SP w Jastrzębcu. W trakcie zebrań wiejskich w Suchorączku 

mieszkańcy dopytywali dlaczego zostali pokrzywdzeni i musza jechać kilkanaście kilometrów 

do lokalu wyborczego do Jastrzębca, dlatego też wychodząc naprzeciw tym postulatom 

mieszkańców Suchorączka, a nie utrudniać mieszkańcom Jastrzębca zdecydowano  

o umieszczeniu lokalu wyborczego połowie drogi tj. w świetlicy w Śmiłowie. Lokal ten 

spełnia wszelkie niezbędne wymogi. Drugą ważną przesłanką zmiany, jest to, że zgodnie  

z przewidywaniami KBW siedziby obwodowych Komisji będą zajęte jeszcze  dzień po 

głosowaniu, więc sugestią Dyrektora było sprawdzenie wszystkich lokali i tam gdzie jest to 

możliwe wyłączenie tych zlokalizowanych w szkołach, tak, by w poniedziałek po wyborach 

mogły one funkcjonować bez utrudnień. Pozostałe siedziby lokali wyborczych są zbieżne  

z tymi, które funkcjonowały podczas wcześniejszych wyborów. Opinia komisarza 

Wyborczego w Bydgoszczy do projektu tej uchwały jest pozytywna. 

 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Lida nawiązując do kwestii wyłączenia szkół jeżeli chodzi o lokalizację lokali 

wyborczych zwróciła uwagę, że większość z takowych mieści się jednak w szkołach. Czy 

rozpatrywano w kontekście całej gminy wyłączenie placówek oświatowych tam gdzie jest 

możliwość ulokowania lokalu w świetlicy wiejskiej. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział , że oczywiście analizowano to rozwiązanie. 

Rzeczywiście większość lokali umieszczonych jest w szkołach ale  tu pod uwagę wzięto 

również wymogi dotyczące pomieszczeń, powierzchni, a przede wszystkim dostępności do 

Internetu. W samym Więcborku natomiast ciężko znaleźć lokal inny niż budynek szkoły, 

który byłby we władaniu Gminy i jednocześnie spełniał wymogi narzucone przez prawo 

wyborcze. Śmiłowo dawało takie możliwości natomiast pozostałe miejscowości już nie.  

 

Przewodnicząca RM dopowiedziała, że ważna kwestia jest też zapewnienie lokalu 

dostępnego dla osób niepełnosprawnych.  

 

Przynajmniej połowa lokali wyborczych musi być dostępna dla osób niepełnosprawnych – 

Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca RM pytała, czy problem zgłaszany przez Sołectwo Suchorączek odnośnie 

dostępności lokalu zgłaszany był dopiero w tym roku, czy pojawił się już wcześniej. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że problem pojawił się już w roku 2015 na 

pierwszym po wyborach zebraniu sołeckim. 

 

Dlaczego nie zmieniono tego w roku 2015? – pytała Przewodnicząca RM. 

 

Gdyż nie pozwalały na to warunki określone przez KBW – odpowiedział Zastępca 

Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymała się od głosu - 1 radna 

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork 

omówił również Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku. Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił 

do publicznej wiadomości projekt uchwały na stronie internetowej http://wiecbork.pl,na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Więcborku. Do dnia 15 lutego 2018r. nie wpłynęły 

żadne wnioski. Projekt określa wykaz kąpielisk na terenie Gminy Więcbork na rok 2018, 

obejmujący Kąpielisko na wodach Jeziora Więcborskiego o współrzędnych geograficznych: 

N53º20'36,85" E17º30'0,24" obejmujące długość 50m linii brzegowej, wskazuje że 

organizatorem kąpieliska jest Urząd Miejski w Więcborku i podaje, że sezon kąpielowy  

w roku 2018 na terenie Gminy Więcbork na okres od 23 czerwca 2018r. do 2 września 2018r. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 



16 
 

Ad.12-13 Projekty uchwał z zakresu oświaty gminnej omówiła Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

a) w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Więcborku i nadania statutu, 

 

Zgodnie z ustawą z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 gmina ma 

możliwość zorganizowania opieki nad dziećmi w wieku do lat 3. Zgodnie z ww. ustawą 

opieka może być organizowana w formie żłobka lub klubu dziecięcego, bądź sprawowana 

przez dziennego opiekuna oraz nianię. Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom i potrzebom 

czynnych zawodowo rodziców, proponuje się utworzenie Klubu Dziecięcego w Więcborku, 

jako instytucjonalnej formy opieki nad najmłodszymi mieszkańcami Gminy Więcbork. 

Działalność Klubu prowadzona będzie na terenie Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” 

od 1 września 2018r. Po wejściu w życie niniejszej uchwały będzie można rozpocząć szereg 

działań w celu uruchomienia przedmiotowej Placówki. Tworząc taką jednostkę zgodnie  

z ustawa należy nadać jej statut, który musi zawierać nazwę i miejsce prowadzenia, cele  

i zadania oraz sposób ich realizacji, warunki przyjmowania dzieci zasady opłat za pobyt  

i wyżywienie oraz zasady udziału rodziców w zajęciach. Wszystkie te warunki zostały 

spełnione i zawarte w treści Statutu, stanowiącego załącznik do przedłożonego projektu 

uchwały. w Więcborku W celu rozpoczęcia procedury uruchamiania Klubu niezbędne jest 

podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję mówiąc, że chciałaby sprostować krążącą opinię, iż 

według niej projekt jest „nieodpowiedni”. Osobiście jest, jak najbardziej za utworzeniem 

Klubu,  natomiast w pierwszej chwili nie podobał się jej pomysł umieszczenia tej instytucji  

w budynku Przedszkola Gminnego. Po wczorajszych wyjaśnieniach na posiedzeniu 

połączonych Komisji, że takie rozwiązanie ułatwia Gminie ścieżkę legislacyjną ze względu 

na spełnianie pewnych wymogów, jej opinia jest bardziej przychylna.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.   

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku i nadania statutu. 

 

Podjęcie nowelizacji uchwały Nr XXXVII/286/97 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 19 

grudnia 1997r. w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

i nadania statutu warunkowane jest koniecznością zapewnienia obsługi administracyjnej, 

finansowej i organizacyjnej nowej placówce, tworzonej pod nazwą: Klub Dziecięcy  

w Więcborku na podstawie ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do 

lat 3. W projekcie uchwały zmienia się wykaz jednostek obsługiwanych przez Biuro poprzez 
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dodanie w pkt. 9 Klubu Dziecięcego. Natomiast w statucie stanowiącym załącznik do 

uchwały unika się zwrotów charakterystycznych dla działalności BOOS do tej pory tj. 

określenia „placówka oświatowa”. Klub dziecięcy nie jest placówką sektora prawa 

oświatowego, a odrębnego reżimu prawnego, dlatego też wprowadza się miano „jednostka 

budżetowa”. Ma to swoje odzwierciedlenie w § 4. 1. cyt.: 

„Biuro powołane jest do obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek 

budżetowych, zwanych dalej jednostkami, działających na podstawie ustawy z dnia 14 

grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017r., poz. 59 z późn. zm.) oraz na podstawie 

ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (t.j. Dz. U. z 2018r., poz. 

603), dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym.” – koniec cytatu. 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.14-16 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork 

przedstawiła Inspektor UM w Więcborku p. Barbara Szmidt. 
 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa własności – 

Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

 

Zgodnie z art. 24 ust. 5c ustawy z 19 października 1991r. o gospodarowaniu 

nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa (Dz. U. 2018r. poz. 91) nieruchomości 

wchodzące w skład Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa, zajęte pod drogi gminne, 

powiatowe i wojewódzkie oraz grunty przeznaczone na te cele w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego lub studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy, Krajowy Ośrodek może, w drodze umowy, nieodpłatnie przekazać na 

własność jednostce samorządu terytorialnego. Nieruchomości oznaczone numerami 

geodezyjnymi 389 i 411 obręb Pęperzyn stanowią drogi gminne i niezbędne jest ich nabycie 

przez Gminę Więcbork. Przedmiotowe nieruchomości stanowią drogi i od lat użytkowane są 

przez mieszkańców gminy Więcbork. Gmina Więcbork zwróciła się do Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa z wnioskiem o przekazanie działek w związku z opinią Rady Sołeckiej 

wsi Pęperzyn z dnia 6 grudnia 2017r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki 354/2 

obręb Pęperzyn, której zakupem zainteresowana jest Spółka „GOSPROL”. Rada Sołecka 

wyraziła zgodę na sprzedaż pod warunkiem wcześniejszego przejęcia przez Gminę działki nr 

389 stanowiącej drogę. Członkowie Komisji Rolnictwa /…/ RM w Więcborku Również 

wyrazili tożsamą opinię po odbytej w miesiącu listopadzie 2018r. wizji lokalnej w terenie. Po 

analizie źródeł informacji o nieruchomości stwierdzono, że zasadne jest również  przejęcie 

działki nr 411, która łączy się bezpośrednio z działką nr 389, znajduje się w jednej księdze 
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wieczystej i jest również drogą uczęszczaną przez mieszkańców drogę w miejscowości 

Pęperzyn. W dniu  13 kwietnia br. Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa potwierdził, że ma 

możliwość przekazania ww. dróg i poprosił o przedłożenie m. in. stosownej uchwały Rady 

Miejskiej w Więcborku w tej sprawie. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

Nieruchomość gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 101/1 obręb Więcbork 4                         

o powierzchni 86 m2 (stanowi własność Pana A. S. i Pana A. S.) mogłaby zapewnić 

bezpieczne przejście wzdłuż całej ulicy Górnej, a w przyszłości umożliwiłaby również 

budowę chodnika. Obecnie istniejący chodnik kończy się przy posesji Górna 12 i piesi są 

zmuszeni poruszać się po jezdni przy posesji Górna 14. Stwarza to zagrożenie  

i niebezpieczeństwo dla wszystkich użytkowników drogi. Strony ustaliły, że rekompensatą za 

nieruchomość będzie nieruchomość zamienna stanowiąca własność Gminy Więcbork. 

Właściciele działki 101/1 wskazali jako nieruchomość zamienną działkę nr 424/2 obręb 

Więcbork 4 o powierzchni 347 m2. Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami w przypadku nierównej wartości zamienianych nieruchomości stosuje się 

dopłatę, której wysokość jest równa różnicy wartości zamienianych nieruchomości.  

Zgodnie z operatem szacunkowym sporządzonym przez rzeczoznawcę majątkowego wartość 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Więcbork została oszacowana na kwotę 9.930 zł 

(28,62 zł/m2) do kwoty tej z uwagi na klasę gruntu Bp - oznaczającą zurbanizowane tereny 

niezabudowane lub w trakcie zabudowy - należy doliczyć podatek VAT w stawce 23%, co 

łącznie stanowi kwotę brutto 12.213,90 zł. 

Nieruchomość stanowiąca własność Panów A. i A. S. - została wyceniona na łączną kwotę 

10.000 zł, w tym wartość gruntu – 3.370 (39,19/m2) + naniesienia budowlane 5.020 + inne 

naniesienia 1.610 zł. Z uwagi na to, iż właściciele są osobami fizycznymi nie są zobowiązane 

wystawić faktury VAT. 

W wyniku negocjacji przeprowadzonych w dniu wczorajszym Pan A. S. ostatecznie 

zadeklarował, iż do przedmiotowej zamiany zobowiązuje się ogólnie dopłacić 3.000 zł oraz  

koszty notarialne za wpis prawa własności na jego rzecz. Z uwagi, iż zobowiązany jest 

ponieść koszty nowego ogrodzenia nie wyraził zgody na wyższą dopłatę. 

Jednocześnie rozważając zasadność transakcji należy mieć również na uwadze, iż: 

- nieruchomość stanowiąca własność Gminy, co prawda oznaczona wcześniej numerem 

geodezyjnym 103 o mniejszej powierzchni wynoszącej wówczas 277 m2 (było to przed 

scaleniem ze skomunalizowaną później drogą i wydzieleniem części gruntu z przeznaczeniem 

pod chodnik) była wystawiona na sprzedaż w przetargu nieograniczonym. Przetarg odbył się 
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6 marca 2015r. – z ceną wywoławczą 5.600+VAT. Przetarg zakończył się wynikiem 

negatywnym. Nie było osób chętnych na jej nabycie. 

- należy mieć również na uwadze, iż nieruchomość gminna posiada niekorzystne cechy 

geometryczne oraz zlokalizowana jest na jej terenie podziemna infrastruktura liniowa (w tym 

przewody kanalizacyjne, telefoniczne i elektroenergetyczne), co obniża jej wartość. 

- w chwili obecnej Gmina też nie ma żadnej korzyści z tytułu prawa własności do działki – 

nieruchomość nie jest przedmiotem dzierżawy i nie przynosi dochodów. 

- Gmina nie ma również możliwości wykonania chodnika w innym miejscu np. po drugiej 

stronie drogi  - z uwagi na usytuowanie budynków, słupów energetycznych i ukształtowanie 

terenu.  

Zatem uzasadnione jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwny - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku 

zabudowanej budynkiem garażowym. 

Zgodnie z art. 34 ust.1 pkt 1 w przypadku zbycia nieruchomości osobom fizycznym  

i prawnym pierwszeństwo w ich nabyciu, między innymi przysługuje osobie, której 

przysługuje roszczenie o nabycie nieruchomości z mocy przepisów odrębnych, jeżeli złoży 

wniosek o nabycie przed upływem terminu określonego w wykazie, o którym mowa w art. 35 

ustawy o gospodarce nieruchomościami. Zgodnie zaś z art. 37 ust. 2 pkt 1 nieruchomość 

zbywana jest w drodze bezprzetargowej, jeżeli jest zbywana na rzecz osoby, której 

przysługuje pierwszeństwo w jej nabyciu, stosownie do art. 34. Roszczenie o nabycie działki 

nr 44/12 obręb Więcbork 1 przysługuje na podstawie przepisów kodeksu cywilnego – art. 231 

tzn. samoistnemu posiadaczowi nieruchomości, który wzniósł na niej budynek o wartości 

przewyższającej znacznie wartość zajętej na ten cel działki. Osoba, której przysługuje 

roszczenie może je zrealizować wnosząc o to by gmina zbyła na jego rzecz nieruchomość 

gruntową. Uchylając się od zawarcia stosownej umowy właściciel gruntu naraża się na 

sądowe wymuszenie realizacji swojego obowiązku. Wartość murowanego budynku 

znajdującego się na w/w działce przewyższa wartość rynkową działki, a więc warunek  

wymagany w art. 231 kodeksu cywilnego jest spełniony. W tym przypadku konkretnie chodzi 

o rząd garaży zlokalizowanych przy bloku Nr 1 na Osiedlu BoWiD. Jest to ostatni garaż  

o nieuregulowanym stanie prawnym w ww. miejscu. Gmina oczekuje na wycenę 

nieruchomości, niemniej jednak z uwagi na wcześniejsze transakcje tego typu, przewidywana 

wartość budynku murowanego przekracza wartość gruntu o pow. 18m² i dochód dal Gminy 

wyniesie ok. 1.300,00 zł.  
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Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych -  0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

Ad.17 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 przedłożyła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4750.1.2018 z dnia 13 lutego 2018 r. Niniejszym pismem Minister 

ustalił ostateczny plan subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na rok 2018, który 

wynosi 10.519.842,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 678.918,00 zł). 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.8.2018 z dnia 19 marca 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85295 o kwotę 25.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań wynikających z programu wieloletniego 

„Senior+" na lata 2015-2020. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w §4210. 

3. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 60016 w §0950 o kwotę 1.544,00 

zł w związku z wypłatą odszkodowania za zniszczony w wypadku samochód. 

4. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75085 w §0970 o kwotę 910,00 zł w związku  

z wpływem dochodów tj. kwoty ściągniętej egzekucyjnie od byłego pracownika. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 80104 w §0940 o kwotę 10.684,00 zł  

w związku z wpływem dochodów stanowiących odpłatność gmin za pobyt dzieci  

w placówkach wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Więcbork w 2017 r. 

6. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 85202 w §0970 o kwotę 800,00 zł z tytułu 

wpływu dochodów JST stanowiących odpłatność za pobyt w domu pomocy społecznej  

w Kamieniu Kraj. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 85203 w §0970 o kwotę 20,00 zł  

w związku z wpływem różnych dochodów - wynagrodzenie płatnika. 

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 92695 w §0830 o kwotę 672,00 zł w związku  

z wpłatą należności za media od wydzierżawionych obiektów na plaży miejskiej  

w Więcborku. 

9. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 150.000,00 zł w celu zakupu 
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materiałów drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych, 

 zwiększa się plan finansowy w §4300 o kwotę 10.000,00 zł celem wykonania 

dokumentacji pn: „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe w Gminie Więcbork", zgodnie z wymogami art. 19 

ust. l i art. 20 ust. l ustawy z dnia 10 04.1997 r. - Prawo energetyczne (Dz. U.  

z 2017 r. poz. 220 ze zm.)., 

 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 150.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Budowa drogi wraz z odwodnieniem ul. W. Łokietka w Więcborku". Zmiany 

wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wykonawcę zadania i uzyskania niższej 

ceny na wykonanie zadania. 

10. Dokonano rozwiązania części rezerwy ogólnej (rozdz. 75818§4810) na kwotę 139.530,00 

zł w celu sfinansowania zadania opisanego w pkt 9 uzasadnienia dla §4210. 

11. W rozdziale 80101 w §6050 w planie finansowym wydatków wprowadza się następujące 

zmiany: 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż pieca c.o. na 

paliwo stałe o mowy 150 KW z podajnikiem automatycznym w Szkole 

Podstawowej w Runowie Kraj.". Wartość zadania wynosi 40.000,00 zł, 

 w zadaniu pn.: „Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy 

Więcbork - Szkoła Podstawowa w Jastrzębcu" zwiększa się plan finansowy  

o kwotę 20.560,00 zł, w związku z aktualizacją wartości kosztorysowej zadania. 

Łączna kwota 170.560,00 zł stanowi udział własny Gminy w planowanej 

inwestycji. 

12. W dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 11 uzasadnienia, dokonano zmian  

w planach finansowych placówek oświatowych w związku ze zmniejszeniem kwoty 

subwencji oświatowej. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85154 o kwotę 8.600,00 zł: 

 w części dotyczącej ogólnej działalności profilaktycznej Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, związanej z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi (§4300 - kwota 4.400,00 zł),  

 w części dotyczącej działalności Świetlicy Środowiskowej „Uśmiech" w Więcborku 

dokonano zwiększenia o łączną kwotę 4.200,00 zł w §4010 i §4110 w związku 

 z koniecznością zatrudnienia pracownika na zastępstwo.  

Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2017 r. środków uzyskanych  

z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na 

realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

14. W rozdziale 90015 w planie finansowym wydatków inwestycyjnych zwiększa się plan  

o kwotę 72.000,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Więcbork" celem wybudowania bądź montażu 10 dodatkowych punktów świetlnych na 

terenie Gminy Więcbork. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 w §4170 o kwotę 3.000,00 zł 

w związku z koniecznością jego uaktualnienia do poziomu warunkującego zatrudnienie 

w ramach umów zlecenia dwóch osób odpowiedzialnych za organizowanie koncertów  
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i prowadzenie Więcborskiej Orkiestry Dętej oraz prowadzenie sekcji instrumentów 

dętych drewnianych 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów oraz Oświaty Kultury i Sportu – 

pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Burmistrz Więcborka zwrócił uwagę na zmiany w budżecie nawiązując do wypowiedzi 

radnego Antczak dotyczącej współpracy z posłami i Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, czy 

Marszałkiem Województwa. Proponowane na sesji zmiany są pokłosiem dobrej współpracy  

z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Mikołajem Bogdanowiczem. Na wielu spotkaniach, na 

których miał sposobność z Wojewodą rozmawiać, dyskutowali o możliwościach wsparcia 

samorządów i jeżeli chodzi o zmiany w budżecie w zakresie termomodernizacji szkoły  

w Jastrzębcu jest już pisemna deklaracja Wojewody, to złożony drugi wniosek w sprawie 

dofinansowania termomodernizacji SP w Zakrzewku  wg uzyskanej informacji również 

uzyska pozytywną odpowiedź. W tym momencie należy podkreślić tą dobrą współpracę, bo 

łącznie kwota dofinansowania wyniesie 300.000,00 zł., a dzięki temu Gmina Więcbork podda 

termomodernizacji dwie ostatnie szkoły, co zmieni ich estetykę ale pozwoli wypracować 

konkretne oszczędności jeżeli chodzi o bieżące utrzymanie budynków. Burmistrz podkreślił 

również, że tymi zmianami po raz kolejny zwiększane są środki na inwestycje drogowe,  

co potwierdza wcześniej wspólnie obrany kierunek dotyczący inwestycji drogowych. Na tej 

sesji środki te zwiększane są o prawie 500.000,00 zł. Jeżeli Wysoka Rada przyjmie tą 

uchwałę to z góry bardzo za to dziękuje. 

Radny Jan Antczak  powiedział, że cieszy się, iż Wojewoda przekazuje środki na drogi ale 

bardziej chodziło mu o Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. W poprzedniej 

kadencji układy z Panią Wojewodą były bardzo dobre  ale żadnych konkretów z tej 

znajomości nie było, bo to Marszałek tak naprawdę trzyma kasę. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że to właśnie Wojewoda za chwilę będzie dysponował 

chyba największymi środkami na drogi, które będą do pozyskania przez JST. To o czym 

mówił wcześniej, decyzja Rządu Premiera Morawieckiego odnośnie zwiększenia funduszy na 

inwestycje drogowe. Pozostaje jedynie kwestia ustalenia kryteriów, które umożliwią JST,  

w tym Gminie Więcbork, sięgnięcie po te środki. Na dzień dzisiejszy one są, choć wiadomo, 

że będą zawsze nie wystarczające  jeszcze przez wiele lat. Decyzje idą w tym zakresie,  

w dobrym kierunku ale szkopuł w tym by kryteria były tak ustawione, żeby mogła z nich 

skorzystać  małe gminy, które nie mają często dostępu do dróg krajowych, autostrad, 

skrzyżowań, rond, czy dużych inwestycji drogowych np. mostowych.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych -  0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

/Odp. na interp radnego S. Posieczek/ 

 Kwestia ubytku w nawierzchni chodnika została już wyjaśniona natomiast ubytek  

w jezdni przy ul. Strażackiej w Sypniewie został już naprawiony. W takich sprawach 

warto jednak dzwonić z informacją od razu po stwierdzeniu usterki, gdyż jest to sprawa 

możliwa załatwienia na bieżąco, kiedy to gminna brygada remontowa pracuje  

w terenie. 

 Interpelacja w sprawie drogi powiatowej Dorotowo – Stebionek zostanie zgłoszona do 

Zarządcy drogi - Zarządu Drogowego w Sępólnie  Krajeńskim. 

 Dyrektor ZGK w Więcborku potwierdził możliwość dowozu wody beczkowozem do 

Sypniewa. Pozostaje ustalenie z Sołtysami sołectw, objętych modernizowanym 

wodociągiem, ustalenie częstotliwości, godziny i miejsca dostarczenia wody. 

 Zakończenie inwestycji modernizacji stacji wodociągowej w Sypniewie planowane jest na 

dzień 25 maja br. Natomiast aura wczesno-wiosenna niestety przesunie nieco ten czas  

i być może potrwają one jeszcze do połowy czerwca. Poza tym cały czas trwają prace  

i weryfikacja trzech studni, które są przy stacji uzdatniania wody. Jedna z nich, ta z której 

do tej pory zasilany był wodociąg sypniewski uległa skażeniu. Wobec powyższego 

Dyrektor zlecił firmie zewnętrznej badanie całego ujęcia w celu ustalenia źródła  

i przyczyn takiego stanu. Do końca tygodnia ma być gotowy raport w tej sprawie, łącznie 

z wnioskami i zaleceniami dalszych koniecznych działań. 

 Na dzień dzisiejszy trwają rozmowy końcowe z właścicielem gruntu, na którym ma 

powstać wieża stacji telefonii komórkowej. Jeżeli ta umowa zostanie podpisana, to p. R.A. 

czeka na zwolnienie go z pewnych wcześniejszych zobowiązań przez potencjalnego 

inwestora, aby nie musiał ponosić konsekwencji finansowych w związku z wycofaniem 

się z transakcji. Wszystko jest pod kontrolą i zmierza we właściwym kierunku. Gmina 

robi wszystko, aby przedmiotowa działka wróciła do zasobu Gminy Więcbork,  

a mieszkańcy mogli z niej korzystać. 

 Każdy właściciel posiadający nieruchomość zobowiązany jest do płacenia podatków. 

/Odp. na interp. radnego R. Kalaczyńskiego/ 

 Problematyka gruntów-terenów, gdzie mogłaby w przyszłości przebiegać obwodnica był 

analizowany i takowy jest w posiadaniu Gminy Więcbork. Kluczowym jest 

przygotowanie ostatecznej koncepcji i rozmowy z Urzędem Marszałkowskim – 

Marszałkiem, Zarządem Dróg Wojewódzkich odnośnie ustalenia przebiegu tejże 

obwodnicy. Gmina ma na uwadze fakt, ze teren jest coraz bardziej zurbanizowany, 

powstają tam nowe nieruchomości i to w jakimś stopniu ogranicza pewne koncepcje, czy 

rozwiązania. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 Rada Miejska we Więcborku nie musi podejmować odrębnej uchwały w sprawie nadania 

nazw ulic w Sypniewie i Więcborku. Zarządzenia Zastępcze Wojewody  

z dnia 21 grudnia 2017r., weszły w życie 5 stycznia 2018r. podlegają wykonaniu, 

natomiast wniesienie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego nie wstrzymuje 

Zarządzenia Zastępczego Wojewody. Dlaczego mieszkańcy przedmiotowych ulic 

zarówno w Sypniewie, jak i w Więcborku otrzymali z Gminy Więcbork stosowne 

informacje. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych informacji z WSA w kwestii rozpatrzenia 

złożonych skarg. 
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Przewodnicząca RM zapytała o wspomniane przez Burmistrza trzy ujęcia wody  

w Sypniewie. Pytała, czy Burmistrz ma informację co do ich położenia głębokości itp. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że studnie jeden i dwa są w miarę blisko siebie, 

natomiast trzecia studnia, z której dotychczas korzystano, jest najdalej oddalona i to właśnie 

ona dawała najlepszej jakości wodę. Niestety ta ostatnia tj. studnia nr 3 została 

zanieczyszczona bakteriami.  

Czy te studnie, to studnie głębinowe – Przewodnicząca RM. 

Tak – Burmistrz Więcborka. 

Przewodnicząca RM wskazała, że zainteresowała ją niemożność określenia źródła 

zanieczyszczeń. Natomiast odległości pomiędzy poszczególnymi studniami to wyjaśniają. 

Radny Ryszard Kałaczyński zaproponował by wziąć próbki wody od jednego  

z mieszkańców sołectwa Sypniewo, który posiada studnie głębinowe i porównać ich jakość  

z tymi pobranymi z ujęć ZGK. 

Burmistrz Więcborka  mówił, że rozumie troskę radnego ale woda w tych trzech studniach 

została przebadana i w jednej występują te bakterie w dwóch pozostałych nie. Musimy się 

skupić na tych studniach, którymi dysponuje ZGK i tą najważniejszą studnię „uzdrowić” tak. 

By podawać czystą i zdatną do spożycia wodę. Burmistrz poinformował również, że podjął 

decyzję i zobowiązał Dyrektora ZGK do przeanalizowania tematu podłączenia wodociągu 

sypniewskiego z tym od strony Runowa Krajeńskiego. W tym zakresie w grę wchodzi 

przejście przez drogę wojewódzką ale będzie to sprawa prostsza niż przejście przez tereny 

PKP. Połączenie tych wodociągów umożliwi nieprzerwane dostarczanie wody w sytuacjach 

awaryjnych takich, jak ta z którą mamy do czynienia obecnie. Na pewno analiza obejmować 

będzie położenie obu miejscowości i niewykluczone że trzeba będzie wybudować stację 

podnoszenia ciśnień. Na pewno jednak są to kluczowe i strategiczne decyzje dla mieszkańców 

gminy Więcbork. 

Radny Stanisław Piłka podał, że studnia w Runowie też nie jest całkowicie pewna, gdyż  

w poniedziałek pojawiła się informacja, że również są bakterie. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że żadna studnia nie jest stu procentowo pewna. 

Rozmawiał w tej sprawie z Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej  

i dowiedział się, że problem pojawia się najczęściej po okresie zimowym przy dużej ilości 

opadów i wysokim stanie wód gruntowych. Połączenie ująć nie daje pewności, że wszystko 

będzie w porządku. Jest to zapewnienie pewnej alternatywy zasilania w razie awarii jednego, 

czy drugiego ujęcia. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Z obrad ubył radnych Wojciech Janicki /obecnych 13 radnych/ 

Ad.20 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM ustaliła z Radnymi termin kolejnej sesji Rady Miejskiej na dzień  

30 maja 2018r. Zaprosiła również wszystkich radnych do włączenia się w obchody Święta 

Konstytucji 3 Maja inaugurującego w naszej gminie obchody 100-lecia Odzyskania 

Niepodległości. Wszyscy Radni otrzymali zaproszenia ze szczegółowym programem 

obchodów. 
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Radny Władysław Rembelski nawiązując do pytania radnego Wendy o możliwości 

podnoszenia kwalifikacji, zadanego w części sesji, w której omawiano dane Powiatowego 

Urzędu Pracy dotyczące stanu bezrobocia, przekazał informację, iż Powiat Sępoleński wraz  

z Powiatem Świeckim i Tucholskim przystąpił do realizacji projektu z udziałem środków 

unijnych pn „Doskonalenie Zawodowe Dorosłych” i wszyscy zainteresowani mogą zgłosić 

się do Wydziału Edukacji Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czterdziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 
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